
Bon dia a tots, 

Serem breus.  

 

En primer lloc, volem agrair la invitació a participar en este fòrum 

del  que  esperem,  sincerament,  que  isquen  idees  i  consensos 

suficients  per  a  arribar  a  l’objectiu  que,  estem  segurs,  tots 

compartim. 

 

En segon  lloc, ens permetran que  fem un aclariment previ que, 

no  per  sabut,  voldríem  deixar  en  el  tinter:  nosaltres  estem  ací 

representant  la  ILP  original,  la  subscrita  per milers  i milers  de 

persones, no el text encara hui en dia vigent que, com sabem, va 

ser  el  resultat  d’adulterar,  lamentablement,  una  proposició 

durant  la seua tramitació parlamentària  i a pesar de  les nostres 

protestes.  

 

Per tant, representem,  i reivindiquem, el respecte a  la  Iniciativa 

Legislativa Popular genuïna tant en el seu esperit com en la seua 

literalitat. 

 

És per això que el primer que volem manifestar és que 90.000 

persones no van firmar una ILP en un temps rècord de 4 mesos 

per veure com, ara, la seua demanda es podria perdre i allargar 

innecessàriament  en  el  temps  per  circumstàncies  que  serien 

molt difícils d’entendre.  

 

90.000  persones,  de  totes  les  comarques,  condicions  socials  i 

afinitats  ideològiques,  van  firmar  en  només  4 mesos.  I  a  eixa 

petició expressada en un període de temps tant curt ens devem.   
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Respectar  l’esperit  de  la  ILP  vol  dir  treballar  amb  un  terminis 

raonables  i  sense  dilacions  injustificades,  però  significa  també 

treballar per recuperar el servici públic que ara no tenim des de 

la màxima de les il∙lusions i exigències.  

 

El  poble  valencià  es  mereix  disposar  d’uns  mitjans  de 

comunicació  públics  en  la  seua  llengua.  I  es mereix  que  eixe 

procés  de  reconstrucció  es  faça  generant  el  major  nombre 

possible  de  complicitats  i  sumant  les  més  diverses  energies 

socials.  

 

Després de  l’experiència dels últims anys, el futur servici públic 

de ràdio i televisió en valencià que reclamem serà de qualitat o 

no  serà.  Els  nostres  firmants,  els  ciutadans,  no  perdonarien 

nous fracassos col∙lectius com el que representa la vella RTVV.   

 

Demanem,  a  més,  respecte  a  la  literalitat  de  la  ILP  original 

perquè, una vegada llegida i rellegida, estem convençuts que, ara 

per ara, 7 de setembre, continua sent una excel∙lent eina per a 

treballar. Bona prova d’això és, per exemple, l’article 6 sobre les 

obligacions del Consell. No llegirem sencer este article, només el 

seu primer apartat, que diu així: 

 

“El  Consell,  en  el  termini  de  sis mesos  des  de  l’entrada  en 

vigor d’aquesta llei, presentarà a les Corts un Projecte de Llei 

que done contingut als drets col∙lectius esmentats en aquest 

text i que s’ajuste als seus principis i objectius”  
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6 mesos, com a màxim, per a tindre un projecte damunt la taula. 

Això, entre altres coses, és el que demana la ILP original i el que, 

com no podia  ser d’una altra manera, nosaltres hem de  seguir 

demanant. I més encara, siguem francs, quan els partits que ara 

sostenen el Consell, i també algun altre, ens han mostrat des del 

principi el suport a este ILP, com és públic i notori.   

 

Per acabar, i com no és la primera vegada que un representat de 

la  nostra  Iniciativa  Legislativa  Popular  parla  en  esta  cambra, 

voldríem recordar 2 fragments de veus diverses i que resumeixen 

el que hem vingut a dir hui ací. 

 

Primera veu: 

          “No  s’entendria  que  esta  ILP  naufragara  per  subterfugis 

parlamentaris,  argúcies  polítiques  o majories mecàniques. 

Seria un menyspreu a milers de valencians  i un escarni a la 

regeneració  democràtica  que  tots  diuen  compartir.  No 

demanem res que no puga ser assumit per tota  la cambra. 

Volem uns mitjans públics que ens conten en valencià el que 

és nostre”. 

 

Paraules  del  nostre  promotor,  i  president    del  Consell 

Preautonòmic  del  País  Valencià,  Josep  Lluís  Albinyana, 

pronunciades ací mateix, a  les Corts, el passat 23 de setembre, 

no fa encara un any.  
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Segona veu: 

“Crec que és un moment molt greu perquè hi ha un projecte 

de desmantellament de la Comunitat Valenciana, un projecte 

de  desmantellament  cultural.  És  un moment  que  demana 

generositat  per  part  dels  partits  polítics  precisament  per  a 

una transversalitat social. Crec que no és moment d’intentar 

traure vots d’açò perquè la situació és molt greu”. 

 

Paraules  del  nostre  promotor,  el malaguanyat  Rafael  Chirbes, 

pronunciades ací mateix, a  les Corts, el passat 23 de setembre, 

no fa encara un any. 

 

Estem del  tot convençuts,  i així acabem el missatge que volíem 

transmetre, que arribats ací, al punt en el que estem, esperar 2 ó 

3 anys a reviscolar el servici públic és, de llarg, l’opció més cara 

en termes socials, lingüístics, polítics i,  fins i tot, econòmics.  

 

La  vertebració  del  territori,  la  supervivència  del  valencià,  la 

qualitat  de  la  nostra  democràcia  i  l’aposta  per  un  sector 

estratègic en  la Societat de  la  Informació del  segle XXI, com és 

l’audiovisual, no poden esperar.  

No volem esperar.  

Gràcies ! 


